

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX-TRAVAIL-PATRIE

REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE-WORK-FATHERLAND

MINISTERE DE L'ADMINISTRATION TERRITORIALE

MINISTRY OF TERRITORIAL ADMINISTRATION

REGION DU NORD-OUEST

NORTH-WEST REGION

SERVICE DU GOUVERNEUR

GOVERNOR'S OFFICE

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

N° ⁰²⁴...../ONIT/NWRTB/GOV-NW/2026 OF ²¹..... /⁰⁸..... /2026 FOR THE CONTROL AND SUPERVISION OF THE CONSTRUCTION OF SOME BRIDGES IN BAMENDA 1 AND 2

CONTROL AND SUPERVISION OF THE (CONSTRUCTION OF THREE BRIDGES) A : 08ML BRIDGE AT BANGSHIE (KENELAR BRIDGE) AND OPENING OF 2KM ACCESS ROAD ON BOTH SIDES A 3X3X9ML BOX CULVERT AT BAPTIST CHURCH AKUMBELE TO CATHOLIC CHURCH BUJONG AND OPENING OF 2KM ACCESS ROAD ,6 ML BANGSHIE BRIDGE AND OPENING OF ACCESS WAY IN BAMENDA I COUNCIL AREA
CONTROL AND SUPERVISION OF THE (CONSTRUCTION OF THREE BRIDGES) A 08 ML BRIDGE (LINKING NDZEMANBEAH TO NTANKAH AND A REINFORCED CONCRETE BOX CULVERT OF 3.5M X4M X8M LINKING NDZEMANBEAH TO ALAMATU AND A 7ML BRIDGE LINKING MBINFIBIEH -AKOKIKANG QUATER IN BAMENDA II COUNCIL AREA

FUNDING: MINTP PUBLIC INVESTMENT BUDGET OF 2026 AND BEYOND

1. SUBJECT OF THE INVITATION TO TENDER

Within the framework of 2026 PIB, The Governor Northwest Region hereby launches an invitation to tender for the selection of a consultant (firm) to control and supervise the works of the construction **OF SIX BRIDGES IN BAMENDA 1 AND 2**

CONTROL AND SUPERVISION OF THE (CONSTRUCTION OF THREE BRIDGES) A : 08ML BRIDGE AT BANGSHIE (KENELAR BRIDGE) AND OPENING OF 2KM ACCESS ROAD ON BOTH SIDES A 3X3X9ML BOX CULVERT AT BAPTIST CHURCH AKUMBELE TO CATHOLIC CHURCH BUJONG AND OPENING OF 2KM ACCESS ROAD ,6 ML BANGSHIE BRIDGE AND OPENING OF ACESS WAY IN BAMENDA I COUNCIL AREA
CONTROL AND SUPERVISION OF THE (CONSTRUCTION OF THREE BRIDGES) A 08 ML BRIDGE (LINKING NDZEMANBEAH TO NTANKAH AND A REINFORCED CONCRETE BOX CULVERT OF 3.5M X4M X8M LINKING NDZEMANBEAH TO ALAMATU AND A 7ML BRIDGE LINKING MBINFIBIEH -AKOKIKANG QUATER IN BAMENDA II COUNCIL AREA

2. NATURE OF SERVICES

In general, the firm selected shall carry out supervision and control of the construction **OF SIX BRIDGES IN BAMENDA 1 AND 2** -In Mezam Division In Northwest Region . The services include notably,

- Step by step control before, during and after the construction operations;
- Verification to ensure respect for specified standards of materials to be used;
- Quality control of materials and equipment to be put in place;
- Verification to ensure the respect of quality of labour to be used;

3. TRANCHES/ALLOTMENT

The works is a unique lot

4. DELIVERY DEADLINE

The maximum deadline provided by the Delegated Contracting Authority for the execution of the services forming the subject of this invitation to tender is six (06) months.

5. PARTICIPATION AND ORIGIN

Participation in this invitation to tender is open to all national consulting firms specialized in the control and supervision of building construction and public works and duly categorised.

6. FINANCING

Services forming the subject of this invitation to tender shall be financed by the MINTP PUBLIC INVESTMENT BUDGET OF 2026 AND BEYOND

7. BIDDING METHOD

The mode of submission selected for this consultation is Online

8. BID BOND

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond in line with CDEC prescription issued by a first rate-bank approved by the Minister of Finance featuring on the list in document 12 of the Tender File of an amount of **100,000 (one hundred thousand six hundred) FCFA** and valid for thirty (30) days beyond the original date of the validity of the offers

9. ESTIMATED COST

The estimated cost of the project following prior studies stands at 54,580,000 (fifty-four million five hundred and eighty thousand) FCFA with taxes.

10. CONSULTATION OF TENDER FILE

The file may be consulted during working hours at the Governor of North-West Region office in Bamenda or online using the address; www.marchespublics.cm, as soon as this notice is published.

11. ACQUISITION OF TENDER FILE

The file may be obtained from the office of the Governor of the North West Region or online in the MINMAP/COLEPS platform www.publiccontracts.com as soon as this tender notice is published against payment of a non-refundable sum of **67,500 (sixty seven thousand five hundred) Francs CFA**, payable at the Public Treasury, representing the cost of purchasing the tender file as soon as this notice is published

12. SUBMISSION OF OFFERS

Each bid drafted in English or French should be transmitted **Online** on the COLEPS platform <https://www.marchespublics.cm> or <https://www.publicscontratcs.cm> not later than **16/09/2026** at 12:00 noon prompt and should carry the inscription:

supervision and control of the construction OF SIX BRIDGES IN BAMENDA 1 AND 2 CONTROL AND SUPERVISION OF THE (CONSTRUCTION OF THREE BRIDGES) A : 08ML BRIDGE AT BANGSHIE (KENELAR BRIDGE) AND OPENING OF 2KM ACESS ROAD ON BOTHSIDESA 3X3X9ML BOX CULVERT AT BAPTIST CHURCH AKUMBELE TO CATHOLIC CHURCH BUJONG AND OPENING OF 2KM ACESS ROAD , 6 ML BANGSHIE BRIDGE AND OPENING OF ACESS WAY IN BAMENDA I COUNCIL AREA CONTROL AND SUPERVISION OF THE (CONSTRUCTION OF THREE BRIDGES) A 08 ML BRIDGE (LINKING NDZEMANBEAH TO NTANKAH AND A REINFORCED CONCRETE BOX CULVERT OF 3.5M X4M X8M LINKING NDZEMANBEAH TO ALAMATU AND A 7ML BRIDGE LINKING MBINFIBIEH -AKOKIKANG QUATER IN BAMENDA II COUNCIL AREA

"To be opened only during the bid-opening session"

The bidder shall use compression software to reduce the size of the files to be transmitted if necessary. For online submission, the maximum sizes of the documents that will transit on the platform and constitute the tenderer's offer are the following:

- 5 MB for the Administrative file; • 15 MB for the Technical Offer;
- 5 MB for the Financial Offer. The following formats are accepted:
- PDF format for text documents;
- JPEG for images.

The applicant shall make sure that he uses compressing software to possibly reduce the size of the files to be transmitted.

13. ADMISSIBILITY OF OFFERS

Under risk of being rejected, the other administrative documents required must be produced in originals or true copies certified by the issuing service or an administrative authority in accordance with the Special Conditions of the invitation to tender.

They must not be older than three (3) months preceding the original date of submission of bids or must not have been established after the signing of the tender notice. Any incomplete offer in accordance with the prescriptions of this notice and Tender File shall be declared inadmissible.

14. OPENING OF BIDS

The bids shall be opened in two phases. The opening of the administrative file and the technical bid shall first take place followed by the opening of the financial bids of bidders who obtained the required minimum technical score

The opening of the administrative documents and Technical offers will take place online in the MINMAP/COLEPS platform www.publiccontracts.com on the 16 / 09 /2026 at 12 noon local time, in the conference hall of the Regional Tenders' Board, by its competent Members. Only bidders may attend or be represented by duly mandated persons of their choice who has a perfect mastery of the tender file.

The opening of the financial bids shall take place at the end of the technical analysis and shall only concern bidders who obtained the minimum required score of 75%. The bids will be evaluated exclusively of value added tax (EVAT) and all taxes inclusive (ATI) and accompanied by a signed model submission.

Only bidders may attend or be represented by a duly mandated person

15. EVALUATION CRITERIA

This shall be considered from the qualification of the bidders in the administrative file as stipulated in the essential criteria and a bidder must have at least 75% of the technical marks to qualify for financial analysis.

a) *Eliminatory criteria*

The non-respect of these criteria must lead to the rejection of the bid

They include especially:

- Absence of the bid bond;
- False declaration or forged document;
- Non-respect of the essential criteria
- Absence of a quantified unit price;
- Non-compliance of the bid bond model;

b) *Essential criteria*

The essential criteria relating to the qualification of candidates are the following:

- *Presentation of the bid*
- *Technical presentation of works to be done*
- *Planning and methodology;*
- *Presentation of bid;*
- *Bidder's references in civil engineering works.*
- *Key personnel and equipment available*

16. AWARD

The contract will be awarded to the Bidder whose bid is deemed to be in compliance essentially with the Tender File and on the basis of the best bidder and technical quality, relative to article 99a of the public contracts code.

17. LOTS

The services are regrouped in a unique lot.

18. VALIDITY OF OFFERS

It is specified that the tenderers will remain committed to their offers for three months from the deadline set for the submission of tenders. Bidders shall be bound by their bids for a period of sixty (60) days with effect from the date of opening of bids

19. COMPLEMENTARY INFORMATION

Additional information in relation to technical details can be obtained at the office of the Regional Delegation of Public

Works NW,

20. FIGHT AGAINST CORRUPTION AND MALPRACTICES:

For any denunciation of corruption attempt practices, facts or acts, please call the National Anti-Corruption Commission (NACC) on 1517, the Authority in charge of Public Contracts (MINMAP) (SMS or call)

Bamenda, the **21 AQUI 2026**

The Governor of the North West Region
(Delegated Contracting Authority)

**FOR THE GOVERNOR
AND BY DELEGATION
THE SECRETARY GENERAL**

Copy:

- MINMAP/NWR
- ARMP
- Chairperson Regional Tenders board
- RD/MNTP/NW
- Notice board
- File/chrono
-



Saidouna Ali
Administrateur Civil Principal
Classe Exceptic nelle

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX-TRAVAIL-PATRIE

MINISTERE DE L'ADMINISTRATION TERRITORIALE

REGION DU NORD-OUEST

SERVICE DU GOUVERNEUR

REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE-WORK-FATHERLAND

MINISTRY OF TERRITORIAL ADMINISTRATION

NORTH-WEST REGION

GOVERNOR'S OFFICE

AVIS D'APPEL D'OFFRE NATIONAL OUVERTE

N° AVIS D'APPEL D'OFFRE NATIONAL OUVERTE N° ⁰²⁴...../ONIT/NWRTB/GOV-NW/2026 DU ²¹..... / ⁰⁸.....
/2026 POUR LE CONTROLE ET SUPERVISION DE LA CONSTRUCTION DE CERTAINS PONTS DANS LES
ARRONDISSEMENTS DE BAMENDA 1 ET 2 EN DEUX LOTS EN PROCEDURE D'URGENCE LOT
01(CONSTRUCTION DE TROIS PONTS) A : PONT DE 8ML A BANGSHIE (KENELAR BRIDGE) ET
OUVERTURE DES ACCESS DE 2KM DE PART ET D'AUTRE DU PONT, UN DALOT DE 3X3X9ML A
L'EGLISE BAPTIST DE AKUMBELE POUR RELIER L'EGLISE CATHOLIC BUJONG ET OUVERTURE DE
LA ROUTE 2KM DE PART ET D'AUTRE DU PONT, UN PONT DE 6 ML BANGSHIE ET OUVERTURE DES
VOIES D'ACCESS DU PONTS DE PART ET D'AUTRE DANS LA COMMUNE DE BAMENDA I LOT 2
(CONSTRUCTION DE TROIS PONTS) UN PONT DE 08 ML (RELIER NDZEMANBEAH A NTANKAH UN
DALOTS DE 3.5M X4M X8M RELIER NDZEMANBEAH A ALAMATU ET UN PONT DE 7ML RELIER
MBINFIBIEH -AKOKIKANG QUATER DANS L'ARONDISSEMENT BAMENDA II.

FINANCEMENT: BUDGET D'INVESTISSEMENT PIBLICS DU MINTP POUR 2026 ET SUIVANTS
AUTHORISATION NO
IMPUTATION NO : 60 36 370 2 32000003 0451 523411

1. OBJET

Le Gouverneur de Région du Nord-Ouest lance un Appel d'Offres National Ouvert pour la sélection d'un consultant chargé du contrôle et supervision des travaux pour LA CONSTRUCTION DE CERTAINS PONTS DANS LES ARRONDISSEMENTS DE BAMENDA 1 ET 2 EN DEUX LOTS EN PROCEDURE D'URGENCE LOT 01(CONSTRUCTION DE TROIS PONTS) A : PONT DE 8ML A BANGSHIE (KENELAR BRIDGE) ET OUVERTURE DES ACCESS DE 2KM DE PART ET D'AUTRE DU PONT, UN DALOT DE 3X3X9ML A L'EGLISE BAPTIST DE AKUMBELE POUR RELIER L'EGLISE CATHOLIC BUJONG ET OUVERTURE DE LA ROUTE 2KM DE PART ET D'AUTRE DU PONT, UN PONT DE 6 ML BANGSHIE ET OUVERTURE DES VOIES D'ACCESS DU PONTS DE PART ET D'AUTRE DANS LA COMMUNE DE BAMENDA I LOT 2 (CONSTRUCTION DE TROIS PONTS) UN PONT DE 08 ML (RELIER NDZEMANBEAH A NTANKAH UN DALOTS DE 3.5M X4M X8M RELIER NDZEMANBEAH A ALAMATU ET UN PONT DE 7ML RELIER MBINFIBIEH -AKOKIKANG QUATER DANS L'ARONDISSEMENT BAMENDA II..

2. CONSISTANCE DES PRESTATIONS ET ALLOTISSEMENT

Les travaux comprennent notamment :

- Le contrôle avant, pendant et après toutes les opérations de construction ;
- La vérification du respect des normes des matériels à utilisés ;
- Le contrôle des matériaux à mettre en œuvre ;
- La vérification pour assurer le respect de la qualité de la main d'œuvre ;

La description détaillée des prestations à exécuter figure dans les Termes de Référence TDR faisant partie intégrale de l'Appel d'Offres.

3. TRANCHE /ALLOTISSEMENT

Lest travaux s'exécuteront en une seule tranche

4. DELAIS D'EXECUTION

Le délai maximum pour l'exécution des travaux est fixé à Six (06) mois. Il court à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de démarrage des travaux.

5. PARTICIPATION ET ORIGINE

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte à toutes les entreprises camerounaises d'une bonne expérience dans les travaux de la construction et des travaux de génie civil.

6. FINANCEMENT

Les travaux objet du présent appel d'offres sont financés par le budget MINTP exercice 2026 et suivants.

7. MODE DE SOUMISSION

Le mode de soumission retenu pour cette consultation est EN LIGNE

8. CAUTIONNEMENT DES SOUMISSIONS

Chaque soumissionnaire doit inclure dans ses documents administratifs, un cautionnement de soumission suivant la prescription de la CAISSE DES DEPOTS ET CONSIGNATIONS (CDEC) agréée par le Ministère en charge des finances et dont la liste se trouve dans le dossier de consultation, d'un montant de **cent Mille (100 000) francs CFA** et valable trente (30) jours au-delà de la date de validité des offres..

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par les autorités compétentes, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles devront obligatoirement être datées de moins de trois (03) mois au moment du dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

L'absence ou le non-respect du modèle de caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère des Finances de la République du Cameroun entraînera l'irrecevabilité de l'offre.

9. COUT PROVISIONNEL

Le coût prévisionnel des travaux est estimé à TTC 54,580,000 (cinquante-quatre million cinq cent quatre-vingt mille)FCFA.

10. CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté et obtenu aux heures ouvrables au Bureau du Gouverneur de la Région du Nord-Ouest ou en ligne à l'adresse: www.marchespublics.cm dès Publication du présent avis.

11. ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le dossier sera obtenu en ligne sur la Platform www.publiccontracts.com du MINMAP/COLEPS dès la publication du présent avis de marché contre paiement d'une somme non remboursable de **67,500 (soixante-sept mille cinq cent) francs CFA**, payable au Trésor Public, représentant le coût d'achat du dossier d'appel d'offres.

12. REMISE DES OFFRES

Les offres, rédigées en français ou en anglais, devront être soumis **en ligne** sur la plateforme COLEPS aux adresses <https://www.marchespublics.cm> ou <https://www.publicscontratcs.cm>, au plus tard le **16/09/2026** à 11 :00 heures, et devront porter les mentions suivantes :

AVIS D'APPEL D'OFFRE NATIONAL OUVERTE
N° AVIS D'APPEL D'OFFRE NATIONAL OUVERTE N°/ONIT/NWRTB/GOV-NW/2026 DU /..... /2026
POUR LE CONTROLE ET SUPERVISION DE LA CONSTRUCTION DE CERTAINS PONTS DANS LES
ARRONDISSEMENTS DE BAMENDA 1 ET 2 EN DEUX LOTS EN PROCEDURE D'URGENCE LOT
01(CONSTRUCTION DE TROIS PONTS) A : PONT DE 8ML A BANGSHIE (KENELAR BRIDGE) ET OUVERTURE DES
ACCESS DE 2KM DE PART ET D'AUTRE DU PONT, UN DALOT DE 3X3X9ML A L'EGLISE BAPTIST DE
AKUMBELE POUR RELIER L'EGLISE CATHOLIC BUJONG ET OUVERTURE DE LA ROUTE 2KM DE PART ET
D'AUTRE DU PONT, UN PONT DE 6 ML BANGSHIE ET OUVERTURE DES VOIES D'ACCESS DU PONTS DE PART
ET D'AUTRE DANS LA COMMUNE DE BAMENDA I LOT 2 (CONSTRUCTION DE TROIS PONTS) UN DALOTS DE
3.5M X4M X8M (RELIER NDZEMANBEAH A NTANKAH UN PONTS DE 8ML RELIER NDZEMANBEAH A
ALAMATU ET UN PONT DE 7ML RELIER MBINFIBIEH -AKOKIKANG QUATER DANS L'ARONDISSEMENT
BAMENDA II

« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

Une copie de sauvegarde de l'offre enregistrée sur clé USB ou CD/DVD devra être transmise sous pli scellé avec l'indication claire et lisible « copie de sauvegarde », en plus de la mention ci-dessus dans les délais impartis.

N.B : Taille et format des fichiers

Pour la soumission en ligne, les tailles maximales des documents qui vont transiter sur la plateforme et constituant l'offre du soumissionnaire sont les suivantes :

- 5 Mo pour le dossier Administrative ;
- 15 Mo pour l'Offre Technique ;
- 5 Mo pour l'Offre Financière.

Les formats acceptés sont les suivants :

- Format PDF pour les documents textuels ;
- JPEG pour les images.

Le candidat veillera à utiliser des logiciels de compression afin de réduire éventuellement la taille des fichiers à transmettre conformément aux tailles sus-indiquées.]

13. RECEVABILITE DES OFFRES

Les pièces administratives, l'offre technique et l'offre financière doivent être placées dans des enveloppes différentes séparées et remises sous pli scellé.

Seront irrecevables par le Maître d'Ouvrage :

- Les plis portant les indications sur l'identité du soumissionnaire ;
- Les plis parvenus postérieurement aux dates et heures limites de dépôt ;
- Les plis non-conformes au mode de soumission ;
- les plis sans indication de l'identité du dossier de Consultation ;
- Le non-respect du nombre d'exemplaires indiqué dans le RPAO ou offre uniquement en copies ;

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

14. OUVERTURE DES PLIS

L'ouverture des plis se fera en deux temps.

L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques aura lieu en ligne sur la plateforme www.publiccontracts.com du MINMAP/COLEPS le 16/04/2026 à 12 heures, heure locale, dans la salle des conférences du bureau désigné par le maître d'ouvrage, par la Commission Régionale des marchés de la région du Nord-Ouest. Seuls les soumissionnaires peuvent assister ou se faire représenter par des personnes dûment mandatées de leur choix.

L'ouverture des offres financières aura lieu à l'issue de l'analyse technique et ne concernera que les soumissionnaires ayant obtenu la note minimale requise de 75%. Les offres seront évaluées hors TVA et toutes taxes comprises (TTC) et accompagnées d'un modèle de soumission signé.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix ayant une parfaite connaissance du dossier et mandater à cet effet.

15. CRITERES D'EVALUATION

a) Critères éliminatoires

- Absence de la caution de soumission,
- Absence de l'une des pièces au dossier administratif
- Fausse déclaration ou pièce falsifiée,
- Note technique inférieure à 75% de l'ensemble des critères essentiels;
- Absence d'un prix unitaire quantifié dans l'offre financière.

b) Critères Essentiels

Les offres des soumissionnaires seront évaluées suivant les critères essentiels ci-après :

- Présentation de l'offre ;
- Expérience du soumissionnaire dans les travaux similaires ;
- Matériel du Soumissionnaire
- Personnel clé
- Méthodologie d'exécution
- Planning et délai d'exécution
- Capacité financière.

N.B : Pour être éligible à l'évaluation financière, le soumissionnaire doit satisfaire aux critères dits éliminatoires et a au moins 75% des critères essentiels.

16. MODE D'ATTRIBUTION

Le contrat sera attribué au soumissionnaire dont l'offre est conforme pour l'essentiel aux dispositions du Dossier d'Appel d'Offres, et qui a présenté l'offre évaluée **la mieux-disant**, conformément à l'article 99(a) du Code des lettres commandes Publiques

17. NOMBRE MAXIMAL DE LOT

Les travaux sont regroupés en un lot unique

18. DUREE DE VALIDITE DES OFFRES

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

19. RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES

Les renseignements techniques complémentaires peuvent être obtenus auprès de la Délégation Régionale de travaux publics du Nord-Ouest,

20. LUTTE CONTRE LA CORRUPTION ET LES MAUVAISES PRATIQUES

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48

Fait à Bamenda **21 Avril 2026**
le.....

Le Gouverneur De La Region Du Nord-Ouest

**FOR THE GOVERNOR
AND BY DELEGATION
THE SECRETARY GENERAL**



Ampliations :

- - DR/MINMAP/NW
- ARMP (pour publication et archivage)
- -DR/MINTP/NW
- CRPM/GOV/NW
- Affichage (pour information)

Saidouma Ali
Administrateur Civil Principal
Classe Exceptionnelle